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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ludovic Orban, după întâlnirea cu reprezentanții Sanitas: Am discutat de 

limitarea timpului de lucru și suplinirea cadrelor medicale prin detașare. Unii 

vor primi spor suplimentat  

Ludovic Orban, după discuțiile cu reprezentanții Sanitas: Am discutat de limitarea 

timpului de lucru și suplinirea cadrelor medicale prin detașare. Unii vor primi spor 

suplimentat  

Ludovic Orban explică de s-a discutat în cadrul întâlnirii pe care a avut-o alături de 

Nelu Tătaru, ministrul Sănătății, împreună cu reprezentanții Federației Sanitas, 

nemulțumiți de condițiile în care sunt nevoiți să lucreze în plină pandemie. 

Premierul anunță că anumite categorii de personal vor primi sporuri suplimentate, 

dar și că se vor face detașări acolo und eexistă o lipsă de cadre medicale. 

Ludovic Orban, după discuțiile cu reprezentanții Sanitas: Pentru unele categorii de 

persoane să fie suplimentat sporul 

„Am discutat de limitarea timpului de lucru pentru persoane care au echipament, 

să ia pauză de lucru după trei ore. S-a discutat și de sporuri. Se va suplini lipsa 

cadrelor medicale prin detașare. În DSP-uri avem nevoie de medici generaliști, 

specialiști, infecționiști, asistente. Avem nevoie de cadre medicale în spitale. Ce 

am discutat este ca pentru unele categorii de persoane, cum sunt anesteziștii de la 

ATI să fie suplimentat sporul pe care îl primesc. Am convenit să creștem salariile 

din DSP pentru cei care se ocupă de inspecții”, anunță premierul României. 

În urmă cu o săptămână reprezentanții Federației Sanitas din România au protestat 

în fața Guvernului față de modul în care sunt tratate toate categoriile profesionale 

din domeniile aflate de mai bine de patru luni în prima linie a luptei cu noul 

coronavirus. 

 

https://www.gandul.ro/social/nelu-tataru-dat-in-judecata-de-federatia-sanitas-lucrurile-sunt-mult-mai-grave-acum-decat-in-starea-de-urgenta-in-spitalele-din-tara-exclusiv-19475214
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„De la începutul pandemiei am fost omiși, nu am fost consultați, iar legislația 

privind acordarea stimulentului de risc pentru COVID-19 este discriminatorie. 

Asistăm la scăderi de venituri în loc să recompensăm acești eroi aflați în prima 

linie de luptă împotriva coronavirusului. Am făcut sute de sesizări către autorități, 

acum prin acest memoriu vrem să tragem un semnal de alarmă”, a declarat Viorel 

Hușanu, liderul Sanitas București. 

Ce măsuri vor sindicaliștii din sistemul de sănătate 

reluarea dialogului instuționalizat la toate nivelurile, emiterea ordinului de 

declarare a epidemiei la nivel național, acordarea sporului pentru condiții deosebit 

de periculoase pentru combaterea epidemiei (55-85%) pentru toți salariații carea 

lucrează cu pacienții COVID-19 și suspecți. 

De asemenea, Federația Sanitas cerea adaptarea acestora la situația epidemiologică 

actuală, prin stabilirea unui normativ de personal specific secțiilor care tratează în 

mod direct pacienți cu COVID-19, reducerea programului de lucru adaptat la 

nevoile de recuperare a personalului care lucrează purtând echipamentul de 

protecție specific patologiei, dar și asigurarea echipamentelor de protecție adecvate 

și suficiente. 

Stimulent de risc 

Reprezentanții Sanitas mai propuneau acordarea stimulentului de risc pentru toți 

salariații din sănătate aflați în activitate în această perioadă, creșterea salariilor la 

nivelul corespunzător anului 2022 pentru toți lucrătorii din sistemul sanitar ca o 

recunoaștere firească a efortului și meritelor salariaților din sistem, precum și 

raportarea tuturor sporurilor la salariul de bază actual. 

(Sursa: gandul.ro) 

 

 Hunedoara: Protest spontan la Termocentrala Mintia. Aproape 100 de 

angajati isi cer drepturile restante de pe ultimele patru luni 

Aproximativ 100 de angajati de la Termocentrala Mintia, din judetul Hunedoara, 

protesteaza miercuri in curtea institutiei, refuzand sa intre la lucru. Oamenii isi cer 

drepturile restante de pe ultimele patru luni. 

https://www.gandul.ro/social/nelu-tataru-dat-in-judecata-de-federatia-sanitas-lucrurile-sunt-mult-mai-grave-acum-decat-in-starea-de-urgenta-in-spitalele-din-tara-exclusiv-19475214
https://www.gandul.ro/social/nelu-tataru-dat-in-judecata-de-federatia-sanitas-lucrurile-sunt-mult-mai-grave-acum-decat-in-starea-de-urgenta-in-spitalele-din-tara-exclusiv-19475214
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Liderul Sindicatului "Solidaritatea", Cristian Istoc, a anuntat miercuri dimineata ca 

aproximativ 100 de angajati ai Termocentralei Mintia protesteaza in curtea 

institutiei. 

 

"Aproape 100 de angajati sunt din nou in curte. Cer drepturile restante pe ultimele 

4 luni. Tichete, decont transport, ajutor incalzire. In jur de 3000 lei", a precizat 

Istoc. 

 

De asemenea, sursa citata mai arata ca la Termocentrala Mintia mai este carbune 

pentru o singura zi si ca in unele zone din Deva furnizarea apei calde a fost oprita 

din cauza unor tevi sparte. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comitetul Național pentru Situații de Urgență propune instituirea 

obligativității purtării măștii de protecție în spațiile publice deschise, în 

anumite intervale orare. Terasele vor fi închise între orele 23:00-6:00. 

Măsurile trebuie aprobate de Guvern. 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență a aprobat mai multe măsuri de 

limitare a răspândirii infecțiilor cu coronavirus. Propunerile CNSU urmează să fie 

supuse aprobării Guvernului României, prin urmare nu este clară data de la care 

vor intra în vigoare. 

Principalele măsuri: 

 Instituirea obligativității purtării măștii de protecție, în anumite intervale  

orare, pentru toate persoanele prezente în spațiile publice deschise, stabilite 

prin hotărâre a comitetului județean sau al Municipiului București pentru 

situații de urgență, cu avizul direcției de sănătate publică. 

 Spațiile și intervalele orare se stabilesc luând în considerare probabilitatea 

creșterii numărului persoanelor prezente concomitent în spațiile și în 

intervalele orare respective, ca efect al desfășurării unor activități 

individuale sau de grup. 

https://ziare.com/stiri/transport/
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 Se exceptează de la această măsura următoarele categorii de persoane: cele 

care desfășoară activități fizice intense sau în condiții de muncă solicitante, 

cum sunt temperaturile ridicate sau umiditatea crescută, precum și copiii cu 

vârsta mai mică de 5 ani. 

 Interzicerea comercializării și consumului produselor alimentare și 

băuturilor alcoolice și nealcoolice în spațiile special  destinate, dispuse  în 

exteriorul clădirilor (terase) unde se desfășoară activități de preparare, 

comercializare şi consum al produselor alimentare şi băuturilor alcoolice şi 

nealcoolice, în  intervalul  orar  23:00-06.00. 

 În afara intervalului menționat, operatorii economici care desfășoară aceste 

activități, au obligația să ia măsuri pentru limitarea numărului de clienți la 

numărul locurilor pe scaune, precum și a oricăror activități care presupun 

interacțiunea fizică între clienți, inclusiv dansul. 

 Interzicerea desfășurării activității cu publicul pentru operatorii economici 

din domeniul jocurilor de noroc, în intervalul orar 23.00-06.00. 

 Pentru plaje, distanța mai mică de 2 metri între persoane/șezlonguri este 

permisă numai pentru soți și copii însoțiți de adulți (părinți, bunici). 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Deficitul bugetar a ajuns la peste 45 de miliarde de lei după primele șase 

luni ale anului (4,17% din PIB), față de 20 miliarde lei în aceeași perioadă a 

anului trecut. Veniturile au scăzut cu 1,6%, în timp ce cheltuielile au crescut 

cu 13,6%. 

După primele șase luni din 2019, România înregistra un deficit bugetar de aproape 

20 de miliarde de lei, reprezentând 1,94% din PIB. După primele cinci luni din 

2020, deficitul bugetar se situa la nivelul de 3,59% din Produsul Intern Brut, 

adică 38,84 miliarde de lei. 

Totuși, deficitul bugetar înregistrat în luna iunie, 6,33 miliarde de lei, este la 

jumătate față de cel înregistrat în mai (12,02 miliarde de lei) și sub nivelul 

înregistrat în martie (10 miliarde) și aprilie (8,7 miliarde). 

https://www.biziday.ro/executia-bugetara-pe-primele-cinci-luni-ale-anului-s-a-incheiat-cu-un-deficit-de-3884-miliarde-lei-359-din-pib-veniturile-au-fost-mai-mici-cu-34-fata-de-anul-trecut-iar-cheltuielile-au-crescut/?source=biziday
https://www.profit.ro/taxe-si-consultanta/ultima-ora-deficit-bugetar-de-18-1-miliarde-lei-1-7-din-pib-in-primele-trei-luni-in-martie-deficitul-a-fost-foarte-ridicat-de-10-miliarde-de-lei-pe-fondul-coronavirus-19345278?source=biziday
https://www.biziday.ro/deficitul-bugetar-a-ajuns-la-aproape-27-miliarde-de-lei-pentru-primele-patru-luni-248-din-pib-fata-de-peste-11-miliarde-lei-in-aceeasi-perioada-a-anului-trecut/?source=biziday
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Execuția bugetului general consolidat în primele șase luni ale anului 2020 a 

înregistrat un deficit de 45,17 miliarde de lei (4,17% din PIB). Mai mult de 

jumătate din deficit, respectiv 23,04 miliarde de lei (2,13% din PIB), este generat 

de sumele lăsate în mediul economic prin facilitățile fiscale și cheltuieli 

excepționale adoptate pentru combaterea efectelor epidemiei de COVID-19. 

Veniturile bugetului general consolidat au însumat 146,25 miliarde lei în primul 

semestru al anului 2020, în scădere cu 1,6% față de nivelul încasat în perioada 

corespunzătoare a anului trecut. Exprimate ca pondere în PIB estimat, veniturile 

bugetare au înregistrat o reducere de 0,5 puncte procentuale (an/an), cauzată în 

principal de contracția încasărilor nete din TVA (ca urmare a rambursărilor mai 

mari de TVA și a amânării plății obligațiilor fiscale) și de cea a veniturilor 

nefiscale. 

Ministerul de Finanțe precizează că încasările bugetare au scăzut din luna martie, 

după ce în primele două lunii ale anului au avut o evoluție favorabilă, pe fondul 

pandemiei de coronvirus care a dus la impunerea unor restricții și suspendării unor 

activități. Totuși, în luna iunie, veniturile totale au consemnat o revenire 

importantă (+7,4%, an/an), susținute în principal de încasările din impozitul pe 

profit, impozitul pe salarii și venit, impozitele și taxele pe proprietate și contribuții 

de asigurări. 

Încasările din impozitul pe salarii și venit au înregistrat 12,22 miliarde de lei în 

primele șase luni ale anului curent, consemnând o creștere de 10,4% (an/an). 

„Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 191,43 miliarde de lei au 

crescut în termeni nominali cu 13,6% față de aceeași perioadă a anului precedent. 

Exprimate ca procent din PIB, cheltuielile au înregistrat o creștere cu 1,8 puncte 

procentuale de la 15,9% din PIB 2019 la 17,7% din PIB în 2020. Majorarea 

cheltuielilor se datorează și măsurilor care au fost avute în vedere pentru 

combaterea epidemiei de COVID-19, respectiv a sumelor necesare finanțării în 

regim de urgență a cheltuielilor de gestionare a situației epidemiologice cauzate de 

răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2, pe de o parte, precum și a măsurilor cu 

caracter excepțional, în domeniul social și economic, pentru diminuarea efectelor 

negative asupra economiei cauzate de măsurile adoptate pentru limitarea infectării 

în rândul populației”, se arată în comunicatul Ministerului. 
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Cheltuielile de personal au însumat 53,3 miliarde de lei, în creștere cu 

4,5% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent, reflectându-se majorările 

salariale, îndemnizația de hrană, atât cele aplicate începând cu 1 ianuarie 2019, 

acordate în temeiul Legii cadru nr.153/2017 privind salarizarea personalului plătit 

din fonduri publice, cât și majorările salariale aplicate cu 1 ianuarie 2020. 

Cheltuielile pentru investiții, care includ cheltuielile de capital, precum și cele 

aferente programelor de dezvoltare finanțate din surse interne și externe, au fost în 

valoare de 16,12 miliarde de lei, înregistrându-se cel mai înalt nivel al cheltuielilor 

pentru investiții pe primele 6 luni din ultimii 10 ani. Acestea sunt cu 30,8% mai 

mult decât aceeași perioadă a anului precedent. În cadrul bugetului general 

consolidat, majorările apar la bugetul de stat și la bugetele locale atât din fonduri 

naționale, cât și aferente proiectelor finanțate din fonduri externe nerambursabile. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Florin Cîțu anunță calendarul de majorare a alocațiilor: Vom încerca să le 

dublăm într-un timp foarte scurt 

Guvernul va încerca să dubleze alocaţiile pentru copii "într-un timp foarte scurt", 

de declarat marți seară ministrul Finanațelor, Florin Cîțu. El a anunțat și un 

calendar: o majorare între 15% şi 20% de la 1 august, urmată de o alta, "mai 

substanţială", de la 1 ianuarie 2021 şi încă una anul viitor. 

"Suntem într-un context dificil, într-un context global economic îngrozitor. (...) Eu 

nu cred că mai găsiţi o ţară în lume care să facă ce facem noi astăzi, să venim şi să 

spunem că vom creşte alocaţiile. Dar, în acelaşi timp, facem acest lucru, creştem 

alocaţiile şi dorim să le dublăm. Dar vom avea o creştere acum, la 1 august, vom 

avea una substanţială la 1 ianuarie şi încă una anul viitor. Vom încerca să le 

dublăm într-un timp foarte scurt. Ştiu că premierul a spus până în 20%, cred că în 

jurul acestei cifre ne vom stabili, acum cu 1 august, cred că între 15% şi 20%, 

acolo suntem", a spus Cîţu, la B1TV, potrivit Agerpres. 

Ministrul Finanţelor a subliniat că este un efort enorm pentru buget, deoarece banii 

puteau merge către investiţii, care să creeze valoare adăugată şi să garanteze 

creşteri şi plata alocaţiilor în viitor. 
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"Oamenii trebuie să ştie că în acest proiect de lege vine şi creşterea din ianuarie şi 

anul viitor. Dar trebuie să înţeleagă că este un efort enorm pentru buget, pentru că 

aceştia sunt bani care ar fi putut să meargă la investiţii, investiţii care ar fi creat 

valoare adăugată şi ar fi putut garanta creşteri şi plata de alocaţii în viitor. Avem 

nevoie de creştere economică ca să putem să plătim în viitor alte alocaţii mai mari, 

pentru că, altfel, dacă stăm doar pe deficite, pe împrumuturi, nu vom ajunge 

nicăieri", a precizat Florin Cîţu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ludovic Orban vine în sprijinul mediului de afaceri cu o sumă uriașă: 

adoptarea - în şedinţa de guvern de vineri 

Premierul Ludovic Orban a declarat marţi că Guvernul are ca obiectiv să aprobe în 

această săptămână noi acte normative privind măsuri de sprijin pentru mediul de 

afaceri, în baza unei alocări din fonduri europene în valoare de un miliard de euro. 

"Am să mă refer la programul de relansare economică. (...) Ne-am angajat că, într-

o perioadă de timp record, în termen de 30 de zile, vom adopta actele normative 

necesare pentru implementarea măsurilor introduse. Situaţia este în felul următor: 

miliardul de euro a fost în primă lectură, obiectivul nostru este să-l adoptăm în 

şedinţa de guvern de săptămâna asta, vineri - 350 de milioane capital de repornire, 

550 de milioane granturi de investiţii şi 100 de milioane granturi pentru 

microîntreprinderi fără angajaţi", a anunţat Ludovic Orban în cadrul întâlnirii cu 

reprezentanţii Coaliţiei pentru Dezvoltarea României. 

 

El a adăugat că în ceea ce priveşte schema de ajutor pentru susţinerea plăţii 

chiriilor pentru comercianţii din mall-uri, "e în curs de elaborare proiectul de act 

normativ". 

 

Referitor la granturile pentru digitalizarea IMM-rilor, premierul a precizat că 

urmează să fie adoptate tot vineri. 

"Granturi pentru digitalizarea IMM-urilor, tot în valoare de 150 de milioane de 

euro, sunt în primă lectură şi urmează să le adoptăm vineri.  
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Granturile pentru educaţie digitală a angajaţilor, granturi în valoare de 30 de 

milioane pentru început; vedem cum funcţionează programul, dacă va da roade, 

există posibilitatea de alocări suplimentare, prin supracontractare. (...) Schema de 

ajutor de stat pentru investiţii 'green field', aici cu plafonul de 1,5 miliarde, este în 

dezbatere publică, în curs de adoptare, săptămâna asta. (...) La fel şi schema de 

ajutor de stat pentru dezvoltare regională, 450 de milioane, în curs de adoptare, cel 

mai probabil săptămâna asta, sigur, chiar dacă nu o adoptăm săptămâna asta, o 

vom avea într-o primă lectură în şedinţa de guvern", a mai declarat Orban. 

 

El a menţionat că Guvernul a aprobat, deja, în urma acordului Comisiei Europene, 

schema de garanţii de stat pentru credite pentru companiile care nu sunt IMM-uri, 

prin EximBank, cu "un plafon iniţial de 4 miliarde, dar care poate fi extins la 8 

miliarde". 

 

"Schema de garantare a creditului comercial, care avea nevoie de acordul Comisiei 

Europene, este un memorandum aflat în dezbatere publică, pe care îl vom aproba 

şi, evident, îl vom adopta după ce primim aprobarea de la Comisia Europeană", a 

explicat el. 

 

Orban s-a referit şi la alte măsuri avute în vedere de Guvern. 

 

"Fondul Român de Investiţii, un memorandum care urmează să intre în guvern 

săptămâna asta. Kurzarbeit - a fost o primă lectură, am mai primit observaţii, 

urmează să luăm decizia finală, eu mi-aş dori vineri să adoptăm actul normativ. 

Din acest motiv, dacă mai e necesară o discuţie pentru forma finală a actului 

normativ, noi suntem deschişi, împreună cu Ministerul Muncii şi Ministerul 

Finanţelor, la discuţie. Aici e important să o adoptăm, pentru că e finanţată prin 

Programul SURE, aici noi avem posibilitatea să aplicăm până la o finanţare de 

maxim 5 miliarde de euro şi e o schemă care poate să producă efecte benefice (...) 

De asemenea, avem schema de susţinere pentru sezonieri şi zilieri în dezbatere 

publică, cu obiectiv de adoptare pe 31 iulie. Mai avem un apel de proiecte pentru 

locuri de muncă pentru tineri, cu o valoare de 300 de milioane de euro, cu 

hotărârea de guvern care va fi lansată în dezbatere publică ", a spus el. 
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Premierul a menţionat că Guvernul ar urma să aprobe în şedinţa de vineri şi 

ordonanţa de urgenţă privind finanţarea extinderii reţelelor inteligente de gaze 

naturale. 

 

"De asemenea, avem, să zic, semi-funcţională, nu e total funcţională, să o facem 

total funcţională vineri, schema de ajutor de stat pentru companiile mari 

consumatoare de energie electrică, pentru care se rambursează 15% din valoarea 

certificatelor de CO2, sunt 12 ramuri şi sunt multe companii care beneficiază de 

această schemă de ajutor de stat", a afirmat Orban. 

 

În context, şeful Executivului i-a anunţat pe reprezentanţii mediului de afaceri că 

pe 31 iulie Guvernul va lansa în dezbatere publică proiectul de acord de parteneriat 

cu Comisia Europeană pentru bugetul multianual 2021-2027, respectiv "împărţirea 

pe programe". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ludovic Orban: Nu avem suficiente cadre medicale în DSP-uri și în spitalele 

Covid, secțiile exterioare. Am apelat la voluntariat, dar răspunsul nu este la 

nivelul așteptărilor. Vom utiliza instrumentul legal al detașărilor. 

Declarațiile premierului au fost făcute în urma unei ședințe cu reprezentații 

sindicatelor din Sănătate. 

Principalele declarații: 

Există mai multe categorii de personal care nu au benneficiat 

de creșterea salariului și în măsură în care vom avea resurse 

suntem deschiși să avem discuții pentru creștere anticipată în 2022. 

Privind sporurile de risc, nu există altă entitate decât managementul unei instituții 

sanitare care să decidă ce angajați au interacționat cu pacienți COVID sau suspecți 

confirmați ulterior. A existat o discuție și legată de limitarea sporurilor. Susținem 

un amendament prin care să se permită creșterea procentului pe care se acordă. 

Lucrul în echipament ar putea fi limitat la 3 ore consecutive. 
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Pentru DSP avem nevoie de medici generaliști, infecționiști, asistente care să se 

implice în derularea activităților. În spitalele covid, secțiile exterioare avem nevoie 

de cadre medicale. Am apelat la voluntariat, dar răspunsul nu este la nivelul 

așteptărilor și vom utiliza instrumentul legal al detașărilor. 

Pentru medicii de la ATI sporul pentru detașare va fi suplimentar față de sporul 

primit deja pentru ATI. Am convenit să creștem salariile pentru DSP-uri. 

Ministerul Sănătății și șeful DSU evaluează personalul de la spitalele non-covid de 

la specializările necesare, astfel încât să asigurăm necesarul de personal. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Tătaru: A început acel test de seroprevalenţă; rezultatele vor veni în 

septembrie 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a declarat marţi seară că a început testarea la nivel 

naţional care va arăta gradul de imunizare a populaţiei la infecţia cu SARS-CoV-2, 

urmând ca rezultatele să vină în toamnă. 

 

"A început acel test de seroprevalenţă şi au început recoltările de la diverse 

laboratoare din judeţe şi continuă această recoltare. În acest moment a scăzut 

ritmul, pentru că trebuie să gestionăm o a doua cocoaşă a primului val pandemic, 

dar acel test merge în continuare. Rezultatele vor veni la începutul lunii 

septembrie", a precizat Tătaru, la Digi 24. 

 

Potrivit ministrului Sănătăţii, testul va arăta cam ce imunizare avem în acest 

moment şi poate previziona şi "un eventual val doi". 

 

"Trebuie să ne obişnuim să convieţuim cu acest virus, cel puţin un an, doi. Orice 

pandemie ne-a dat această experienţă, dar acesta este anul cel mai important şi în 

virtutea faptului că ne vom obişnui cu acest virus şi în speranţa unui vaccin anul 

viitor, şi în contextul în care toţi, chiar dacă e ceva nevăzut, am început să ne 

obişnuim", a mai spus Tătaru.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Începe perioada electorală pentru alegerile locale 

Perioada electorală aferentă alegerilor pentru autorităţile administraţiei publice 

locale programate în data de 27 septembrie începe miercuri. 

 

Preşedintele Autorităţii Electorale Permanente, Constantin-Florin Mituleţu-Buică, 

a precizat că, începând de miercuri, toate partidele care doresc să se înscrie în 

competiţie, precum şi candidaţii independenţi îşi pot înregistra mandatarii 

financiari, deschide şi declara conturile la AEP. 

 

El a amintit că mai multe localităţi sunt carantinate, însă a adăugat că ar trebui să 

nu fie probleme cu organizarea procesului electoral în aceste circumscripţii, 

deoarece ar urma să iasă din carantină înainte de a se constitui birourile de 

circumscripţie. 

 

Potrivit unui comunicat al AEP, transmis AGERPRES, principalele repere 

calendaristice ale perioadei electorale aferente alegerilor locale sunt 

următoarele: 

 

* 2 august - constituirea Biroului Electoral Central; 

 

* 7 - 11 august - perioada de înregistrare a alianţelor electorale; 

 

* 7 - 18 august - perioada de depunere a candidaturilor; 

 

* 8 august - constituirea birourilor electorale de circumscripţie; 

 

* 24 august - rămânerea definitivă a candidaturilor; 

 

* 22 septembrie - tipărirea buletinelor de vot, desemnarea preşedinţilor birourilor 

electorale ale secţiilor de votare şi a locţiitorilor acestora, prin tragere la sorţi 

computerizată; 
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* 26 septembrie, ora 7,00 - încheierea campaniei electorale; 

 

* 27 septembrie, ora 7,00 - începerea votării; 

 

* 27 septembrie, ora 21,00 - încheierea votării. 

 

Alegerile locale ar fi trebuit să se desfăşoare în luna iunie, însă au fost amânate din 

cauza pandemiei de COVID-19. 

 

Parlamentul a decis, la mijlocul lunii iunie, prelungirea mandatelor aleşilor locali 

până la 1 noiembrie. Prin acelaşi act normativ s-a prevăzut ca data alegerilor pentru 

autorităţile administraţiei publice locale din anul 2020 să se stabilească prin lege 

organică, cu cel puţin 60 de zile înaintea votării. 

 

La începutul lunii iulie, Senatul şi Camera Deputaţilor au adoptat legea care 

prevede organizarea localelor pe 27 septembrie. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Companiile, obligate să angajeze persoane cu dizabilități sau să plătească o 

taxă către stat 

Autoritățile și companiile publice sau private cu cel puțin 50 de salariați, au 

obligația de a angaja persoane cu dizabilităţi într-un procent de cel puțin 4% din 

numărul total de lucrători. 

În caz contrar, vor plăti lunar către bugetul de stat o sumă reprezentând salariul de 

bază minim brut pe țară înmulțit cu numărul de locuri de muncă în care nu au 

angajat persoane cu handicap. 

În plus, companiile au obligația organizării unor concursuri de angajare exclusiv 

pentru persoanele cu dizabilităţi. Legea a fost adoptată de Camera Deputaților, for 

decizional și merge la președinte pentru promulgare. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministerul Sănătății propune patru variante pentru începerea anului școlar 

Pentru noul an școlar, Ministerul Sănătății propune 4 variante de lucru. Potrivit 

unui document obţinut de Ştirile TVR, scenariul hibrid care implică și cursuri 

online şi normale, la școală, va putea fi aplicat în două moduri. Decizia va fi luată 

de școli împreună cu inspectoratele şi DSP-urile din fiecare judeţ. Mai sunt 2 

scenarii, în extreme, unul cu toți elevii întorși în școli, altul, cu toți acasă, în online, 

așa cum s-a întâmplat în starea de urgență. Planurile arată bine, însă nu pot fi 

respectate în totalitate, spun părinții. 

Documentul realizat de Ministerul Sănătății avansează doua variante pentru 

scenariul cel mai probabil, adică cel hibrid. 

Fie preşcolarii şi elevii din ciclul primar vin toţi la şcoală, iar elevii din gimnaziu şi 

liceu doar parţial, jumătate în clasă, restul acasă. Propunerea doi: toţi elevii şi 

preşcolarii revin parţial în clase, prin rotaţie, 1-2 săptămâni cu respectarea distanţei 

de 1 m. 

Scenariul cel mai optimist este acela în care toţi elevii se întorc la şcoală. 

Noutatea din documentul Ministerului Sănătăţii o reprezintă faptul că fiecare 

şcoală îşi va elabora propria procedură, va alege scenariul protivit împreună cu 

inspectoratele şi Direcţia de Sănătate Publică şi că local, pot fi găsite spaţii 

suplimentare pentru revenirea copiilor în şcoali. Părinții spun că cel mai greu va fi 

să se respecte distanțarea fizică. 

Ministerul Educaţiei a precizat că documentul este încă în discuţie şi că o decizie 

finală în ceea ce priveşte anul şcolar va fi luată în câteva zile. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Proiect de lege privind violența domestică, adoptat în camera decizională. 

Cei care încalcă un ordin de restricție pot face închisoare chiar dacă părțile se 

împacă 

Persoana împotriva căreia s-a instituit un ordin de restricție și îl încalcă este 

pasibilă de închisoare de la 6 luni la 5 ani. 
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Camera Deputaților a adoptat, în calitate de cameră decizională, un proiect de lege 

privitor la violența domestică. 

 

Potrivit legii, împăcarea părților nu înlătură răspunderea penală. 

 

De asemenea, persoana care solicită ordin de protecție poate beneficia de un avocat 

din oficiu în cazul în care nu are unul. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Proiectul de OUG pentru implementarea Kurzarbeit în România a fost 

modificat 

Autoritățile au modificat proiectul care prevede implementarea în România 

a Kurzarbeit, despre care HotNews.ro a scris săptămâna trecută. Printre altele, se 

va aplica și ONG-urilor. Măsura se va putea aplica și în starea de dificultate 

economică. 

Proiect OUG de implementare Kurzarbeit 

 

Angajatorii au posibilitatea reducerii timpului de muncă al salariaților cu cel mult 

50% din durata prevăzută în contractul individual de muncă, cu informarea și 

consultarea sindicatului, a reprezentanților salariaților sau a salariaților. 

 

Reducerea timpului de muncă poate fi de cel mult 10 zile lucrătoare consecutive, 

angajatorul având obligația de stabilire a programului de muncă pentru întreaga 

lună. Reducerea timpului de muncă se aplică și în cazul programului de muncă în 

ture sau în cel inegal. 

 

Salariatul va trebui anunțat cu cel puțin 5 zile înainte. 

 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24189797-cum-arata-proiectul-guvernului-pentru-kurzarbeit-soi-munca-flexibila.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-28-24198227-0-oug-kurzarbeit-modificat.pdf
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Pe durata reducerii timpului de muncă, salariații afectați de măsură beneficiază de 

a indemnizație de 75% din diferența dintre salariul de bază brut prevăzut în 

contractul individual de muncă și salariul de bază brut aferent orelor de muncă 

efectiv prestate, în completarea drepturilor salariale cuvenite, calculate la timpul 

efectiv lucrat. 

 

(Acel procent de 75% nu poate fi mai mare de salariul mediu brut din Legea 

bugetului asigurărilor sociale. Ca ordin de mărime, în anul 2020 salariul mediu 

brut este suma 5.429 lei, astfel că îndemnizația maximă brută este de 4.071 lei. Ar 

însemna aproape 2.400 lei net) 

 

Indemnizația este suportată de angajator, iar apoi se va deconta de către stat din 

bugetul pentru șomaj. 

 

Angajatorul poate aplica această măsură și dacă îndeplinește cumulativ câteva 

condiții: 

• Măsura afectează cel puți 10% di numărul de angajați ai unității 

• Reducerea este justificată de o diminuare a cifrei de afaceri din luna anterioară 

aplicării măsurii cu cel puțin 10% față de lua similară din anul anterior. 

• În cazul ONG-urilor, diminuarea se raportează la veniturile acestora. 

Această măsură se va putea aplica și în stare de dificultate economică, constatată 

de Ministerul Finanțelor, pe baza evoluției trimestriale ale veniturilor, dacă se 

observă o scădere a acestora cu minim 10%. Propunerea MFP se va putea face și la 

solicitarea unei organizații patronale sau sindicate, ori a unui angajator din mediul 

privat, adresată Ministerului Muncii. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Proiect legislativ adoptat in prima camera: Primarii sunt obligati sa asigure 

accesul la internet pentru toate scolile din localitate 

Camera Deputatilor a adoptat marti, in calitate de prim for sesizat, o serie de 

modificari la Legea educatiei nationale printre care se numara si 

propunerea USR ca primarii sa fie obligati sa asigure accesul la internet pentru 

toate scolile din localitatea lor. De asemenea, cheltuielile pentru dispozitivele 

electronice care sa asigure accesul la activitatile didactice online pentru anumite 

categorii de elevi din familii devaforizate, orfani sau care sufera de TBC vor fi 

suportate de bugetul de stat. 

 

Initiativa legislativa a deputatului PSD Ioan Dirzu modifica si completeaza 

articolul 111 din Legea educatiei nationale 1/2011. Deputatii au adoptat proiectul 

de lege cu 268 de voturi pentru, niciun vot "impotriva", doua abtineri, iar 

un deputat nu si-a exprimat votul. 

 

"Autoritatile administratiei publice locale asigura accesul la internet al tuturor 

unitatilor de invatamant in localitatile in care acestea isi exercita autoritatea", arata 

amendamentul USR din raportul de admitere al proiectului de lege. 

 

"USR a propus o clarificare din perspectiva administratiilor locale, reglementand 

obligatia lor de a asigura accesul la internet in toate unitatile de invatamant, pentru 

ca, stim foarte bine, primarii raspund de tot ceea ce inseamna dotare in scolile in 

care invata copiii nostri. Amendamentul nostru a fost acceptat si inglobat in legea 

adoptata astazi (marti - n.r.). Trebuie sa punem accentul pe acest tip de invatare, 

care devine complementar tipului clasic. Procesul de digitalizare trebuie sa 

continue. Pandemia ne-a obligat sa fortam digitalizarea societatii, inclusiv in 

invatamant", a afirmat deputatul USR Cristina Iurisniti, potrivit unui comunicat de 

presa al partidului. 

 

Potrivit altor prevederi, alte cheltuieli aferente unitatilor de invatamant 

preuniversitar, inclusiv pentru invatamantul special care sunt asigurate de la 

bugetul de stat, prin bugetul Ministerului Educatiei sunt: 

 

 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/politica/lege/
https://ziare.com/politica/deputat/
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"cheltuieli cu achizitionarea de dispozitive electronice care sa asigure accesul la 

activitatile didactice in modul on-line pentru urmatoarele categorii de persoane: 

 

1. toti elevii a caror familie nu a realizat in cele trei luni inainte de achizitionarea 

dispozitivelor electronice un venit lunar mediu per membru de familie mai mare 

sau egal cu salariul de baza minim net pe economie; 

 

2. toti elevii orfani de unul sau ambii parinti, respectiv pentru care s-a dispus ca 

masura de protectie plasamentul; 

 

3. toti elevii bolnavi de TBC, care se afla in evidenta unitatilor medicale, cei care 

sufera de diabet, boli maligne, sindromuri de malabsorbtie grave, insuficienta 

renala cronica, epilepsie, cardiopatii congenitale, hepatita cronica, boli 

imunologice, boli rare, infestati cu virusul HIV sau bolnavi de SIDA, cei cu 

handicap locomotor, spondilita anchilozanta sau reumatism articular si cu orice alte 

boli cornice grave atestate medical de catre medicul specialist curant si medicul de 

familie; 

 

4. intreg personalul didactic care desfasoara activitate de predare", arata proiectul 

adoptat narti de catre deputati. 

 

Camera Deputatilor a votat propunerea legislativa ca prim for sesizat, iar Senatul 

este decizional pe initiativa de lege. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiect de lege votat in prima camera: Elevii din invatamantul privat au 

dreptul la gratuitate la serviciile publice de transport 

Plenul Camerei Deputatilor a adoptat, marti, un proiect de lege care prevede ca au 

dreptul la gratuitate la serviciile publice de transport si elevii din invatamantul 

privat. 
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Propunerea legislativa are ca obiect de reglementare stabilirea unor masuri pentru 

asigurarea gratuitatii transportului local si judetean pentru elevi prin 

subventionarea de catre unitatea administrativ-teritoriala care a delegat/gestioneaza 

acest serviciu. Potrivit actului normativ, se garanteaza dreptul la gratuitate si 

elevilor din invatamantul privat. 

 

"Elevii din invatamantul preuniversitar acreditat/autorizat beneficiaza de gratuitate 

la servicii publice de transport local si judetean, rutier, naval, cu metroul, precum si 

feroviar la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a, pe tot parcursul anului 

calendaristic. In vederea asigurarii gratuitatii prevazute la alin. (1) decontarea 

cheltuielilor se face de la bugetul de stat prin transfer catre unitatile administrativ-

teritoriale. 

 

Gratuitatea este asigurata de catre autoritatile administratiei publice locale, prin 

subventionarea operatorului de transport conform Legii serviciilor publice de 

transport persoane in unitatile administrativ-teritoriale 92/2007. Elevii au dreptul la 

decontarea cheltuielilor cu transportul de interes public desfasurat in alte conditii 

decat sub forma unui serviciu public. Decontarea se va realiza de catre unitatea 

de invatamant", prevede proiectul. 

 

Camera Deputatilor este prima Camera sesizata cu acest proiect, iar Senatul este 

for decizional. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Marcel Ciolacu a anunțat că va propune în CEx dizolvarea PSD Ilfov 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat, marți seara, la TVR 1, că 

va propune dizolvarea PSD Ilfov, în ședința Comitetului Executiv Național. 

Marcel Ciolacu, președintele interimar al PSD: „Joi vom avea un CEx și voi 

propune dizolvarea organizației și numirea unei echipe interimare la Ilfov”. 

Marcel Ciolacu a spus că a aflat din presă că organizația PSD Ilfov ar fi controlată 

de persoane din lumea interlopă. 

https://ziare.com/scoala/elevi/
https://ziare.com/scoala/preuniversitar/
https://ziare.com/scoala/clasa/
https://ziare.com/scoala/invatamant/
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Marcel Ciolacu: „Sunt ferm convins că avem capacitatea de a face o echipă rapid 

acolo să fim pregătiți și la Ilfov de alegeri. Este inadmisibil așa ceva. Am aflat și 

eu din presă. Nu am crezut așa ceva. Am avut o discuție cu președintele 

organizației acum aproximativ o lună de zile. I-am spus că în echipa dânsului 

există o persoană asupra căreia sunt foarte multe bănuieli de implicări într-o 

anumită zonă care nu ne reprezintă și chiar i-am spus să ia măsurile necesare de a 

fi schimbat din funcție, respectiv de secretar executiv”. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Bode: Tarom, credit de 64 de milioane de euro/ Este ultima șansă să fie 

curățată această companie 

Companiile aeriene Tarom și Blue Air vor beneficia de credite cu garanții de stat 

care să le permită să fie salvate în urma problemelor cauzate de pandemia de 

coronavirus, a declarat, marți, ministrul Transporturilor, Lucian Bode. 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, a declarat marți la Digi24 că Guvernul va 

face tot ce îi stă în putință pentru a salva aceste companii aeriene. 

„Vom permite accesarea unui credit cu garanții de stat pentru Tarom de 64 

milioane de euro pentru a traversa această perioadă. Pentru Blue Air avem în 

discuție un credit cu garanții de stat de 60 de milioane de euro. (…) În luna iulie 

vom notifica CE, cel târziu săptămâna viitoare, și vom declanșa procedurile legale 

pentru accesarea acestor ajutoare”, a spus Bode. 

Ministrul Transporturilor a explicat că pentru Tarom planul de restructurare este 

„ultimul drum”. 

„Este ultima șansă să fie curățată această companie. Aici avem cu 25 de angajați 

per aeronavă mai mult decât media companiilor aeriene din lume, Avem un șef la 9 

angajați, ceea ce nu e în regulă. Sunt 192 de șefi”, a precizat Lucian Bode. 

Acesta a menționat că la Tarom va urma și un proces de reînnoire a flotei de 

avioane. 
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"Situaţia este foarte gravă în tot ce înseamnă industrie de transport aerian din 

Europa. Traficul a scăzut cu peste 90-95%, la fel şi pentru companiile româneşti şi, 

practic, acestea nu au încasări. Nu au zburat, nu au zburat nu din vina lor. Nu din 

vina TAROM nu pot zbura la Roma sau la Viena. Avem interdicţie să zburăm în 

aceste state. Am dat două exemple. Vorbim despre două companii - TAROM şi 

Blue Air - două companii în care la una statul este acţionar cu 97%, la cealaltă este 

acţionariat privat, companie românească 99,99%. Vorbim de o companie cu o cifră 

de afaceri pe anul trecut - TAROM, 1,5 miliarde de lei, Blue Air, 2,1 miliarde de 

lei. De ce spun aceste cifre? Au plătit taxe şi impozite la zi la stat. Vorbim de o 

companie - TAROM, 1.776 de angajaţi, cu 29 de aeronave, Blue Air, 926 de 

angajaţi, cu 20 de aeronave, deci companii importante. De exemplu, Blue Air 

asigura 25% din piaţa de low-cost din România. Cel mai greu lucru de recuperat în 

industria de transport aerian este piaţa. Odată ce ai pierdut piaţa, este aproape 

imposibil să poţi să recuperezi această piaţă. De aceea, eu cred că noi, Guvernul 

României, am făcut şi vom face tot ceea ce ne stă în putinţă pentru a salva aceste 

companii", a afirmat Bode, la Digi 24, citează Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministerul Agriculturii lucreaza la o Strategie de Gestionare a Apei si are in 

vedere o colaborare cu Israelul in acest sens 

Ministerul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale (MADR) lucreaza la o Strategie de 

Gestionare a Apei, care se refera la investitii in infrastructura principala si 

secundara de irigatii, la infrastructura de desecare-drenaj si la combaterea eroziunii 

solului. Anuntul a fost facut de ministrul de resort, Adrian Oros, in urma unei 

intalniri cu Excelenta Sa David Saranga, ambasadorul Statului Israel in Romania, 

stat care si-a aratat interesul pentru a oferi Romaniei din experienta si tehnologia 

detinute, pentru combaterea secetei. 

 

"In data de 27 iulie 2020, Adrian Oros, ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, 

l-a primit la sediul institutiei pe E.S. David Saranga, ambasadorul statului Israel. 

Alaturi de ministru, s-au aflat secretarul de stat George Scarlat, precum si experti 

din cadrul Directiei Generale de Relatii Internationale si Afaceri Europene.  

https://ziare.com/adrian-oros/
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Discutiile au vizat colaborarea dintre Romania si Israel in principal in domeniul 

identificarii de solutii tehnologice pentru combaterea secetei (de exemplu irigatii), 

avand in vedere fenomenele meteorologice care au afectat tara noastra. Astfel, 

ambasadorul David Saranga si-a aratat interesul pentru a oferi Romaniei din 

experienta si tehnologia detinute de Israel, cunoscut fiind faptul ca acestea sunt 

printre cele mai performante din lume", a informat marti Ministerul Agriculturii. 

 

Ministrul Adrian Oros a explicat ca la nivelul MADR se lucreaza la o Strategie de 

Gestionare a Apei, care resupune investitii in infrastructura principala si secundara 

de irigatii, la infrastructura de desecare-drenaj si la combaterea eroziunii solului, 

noteaza News.ro. 

 

Secretarul de stat George Scarlat a afirmat ca sunt necesare lucrari de modernizare 

atat la nivelul infrastructurii, de imbunatatiri funciare existente, cat si la 

identificarea de solutii pentru introducerea de noi suprafete care vor trebui irigate. 

 

De asemenea, este nevoie de o analiza in diferite zone in care nu se regasesc 

amenajari de imbunatatiri funciare, astfel incat sa se identifice solutii pentru 

preluarea apelor din amonte, cu costuri energetice cat mai reduse. 

 

"Tinta la care Romania isi doreste sa ajunga in viitorul exercitiu financiar este de 

3,2 milioane de hectare irigate la nivelul intregii tari, tinand cont de fondurile 

substantiale care vor fi alocate", precizeaza ministerul. 

 

Ambasadorul statului Israel a propus organizarea intalniri (seminarii) online cu 

specialistii din Israel, astfel incat oficialilor si expertilor romani sa le fie prezentate 

solutii viabile care exista pe piata din Israel, adaptate specificului tarii noastre. 

 

"Legat de aceasta propunere, ministrul Adrian Oros a afirmat ca in urmatoarea luna 

si jumatate vor fi finalizate o serie studii ale specialistilor romani din domeniul 

irigatiilor si apoi se vor putea organiza intalnirile, astfel incat impreuna cu expertii 

din Israel sa se inceapa concret colaborarea in acest sector deosebit de important 

pentru Romania", mai arata MADR. 

(Sursa: ziare.com) 

https://www.news.ro/economic/ministerul-agriculturii-lucreaza-la-o-strategie-de-gestionare-a-apei-israelul-vrea-sa-ofere-romaniei-experienta-si-tehnologie-pentru-combaterea-secetei-1922404128432020071219434267
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 Anunț MULT AȘTEPTAT de la Ministerul Justiției: CREȘTE capacitatea 

de recuperare a bunurilor provenite din infracțiuni 

Vin vești bune de la Ministerul Justiției, care anunță creșterea capacității  bunurilor 

provenite din infracțiuni. Agenția Națională a Bunurilor Indisponibilizate (ANABI) 

a semnat contractul de finanțare privind implementarea proiectului cu titlul 

„Dezvoltarea sistemului informatic național integrat de evidența a creanțelor 

provenite din infracțiuni”, anunță, marți, Ministerul Justiției (MJ), conform 

Mediafax. 

Proiectul urmează a fi implementat în parteneriat cu Parchetul de pe lângă Înalta 

Curte de Casație și Justiție (PICCJ), pe o perioada de 30 de luni şi beneficiază de 

un buget total de aproximativ patru milioane de lei. 

Sistemul informatic național integrat ROARMIS (Romanian Assets Recovery and 

Management Integrated System) va furniza informații cu privire la diferite etape 

ale procesului de recuperare a creanțelor, începând cu primele faze de identificare 

și urmărire a bunului, urmate de sechestrarea produselor infracțiunii și până la 

implementarea procedurilor finale de executare a măsurilor de confiscare specială 

sau extinsă, repararea prejudiciilor, încheierea acordurilor internaționale de 

împărțire a bunurilor rezultate din săvârșirea infracțiunilor, conform MJ. 

ROARMIS va furniza acces direct instanțelor de judecată, incluzând Înalta Curte 

de Casație și Justiție, unităților de parchet, Ministerul Afacerilor Interne (personal 

din poliția judiciară), Agenției Naționale de Administrare Fiscală și Ministerului 

Justiției ca autoritate centrală pentru cooperare judiciară. 

„Acest proiect va dezvolta capacitatea de lucru a ANABI și va înlesni colaborarea 

cu parchetele și instanțele pentru recuperarea produsului şi prejudiciilor provenite 

din infracțiuni. Agenția a funcționat bine până în prezent, dar intenția mea este să îi 

dezvoltăm competențele legale. Concret, să o facem și mai operativă, în special în 

identificarea conturilor off shore și proprietăților imobiliare din străinătate ale 

infractorilor. ANABI este în momentul de față o agenție de valorificare a bunurilor 

recuperate de alte instituții, cred că ar fi bine să devină și o agenție de căutare și 

identificare proactivă a acestor bunuri.  
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În alte cuvinte, cred că statul român ar trebui să își dezvolte capacitatea de 

identificare și recuperare a bunurilor provenite din infracțiuni. Prea mulți infractori 

condamnați au rămas cu banii la ei. Scopul este atins când infractorul este 

deposedat de tot ce a produs prin infracțiuni. Am instructat specialiștii din 

Ministerul Justiției să studieze modalitățile de a ridica această capacitate, inclusiv a 

ANABI, prin intervenție legislativă. Sper ca și șefii celor două Camere să citeasca 

scrisorile pe care li le-am adresat și să urgenteze aprobarea proiectelor pe care le 

avem în Parlament în această materie legislativă”, a declarat ministrul Justiției, 

Cătălin Predoiu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 OMV Petrom a afişat un profit net în scădere cu 56% în primul semestru al 

anului 

MV Petrom, principala companie petrolieră românească, a obţinut în prima 

jumătate a acestui an un profit net de 867 milioane de lei, în scădere cu 56% faţă 

de aceeaşi perioadă a anului trecut, potrivit raportului semestrial remis, miercuri, 

AGERPRES. 

 

Veniturile din vânzări au fost de 10,069 miliarde de lei, în scădere cu 11%. 

 

Declinul vânzărilor vine ca urmare a evoluţiei negative a preţurilor din piaţă şi a 

volumelor mai mici de vânzări de produse petroliere, explică reprezentanţii 

companiei.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Indicele ROBOR la trei luni a crescut cu 0,01 puncte procentuale, până la 

2,16% 

Indicele ROBOR la trei luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la 

creditele în lei contractate înainte de luna mai 2019, a crescut cu 0,01 puncte 

procentuale, până la valoarea de 2,16%, fiind în continuare sub nivelul IRCC, de 

2,41%.  
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La finalul săptămânii trecute indicele era de 2,15%. Comparativ, la sfârşitul lunii 

iunie indicele era de 2,20%, la finele lunii mai a fost de 2,40%, iar la sfârşitul lunii 

aprilie ROBOR la trei luni era de 2,50%. ROBOR la trei luni a scăzut în urma 

deciziilor BNR de a tăia dobânda-cheie de la 2% la 1,75% şi de a reduce nivelul 

facilităţilor permanente din jurul acestei dobânzi. 

ROBOR la trei luni reprezintă dobânda la care băncile îşi acordă împrumuturi cu o 

maturitate la trei luni. 

În ceea ce priveşte ROBOR la 6 luni, indicele a rămas la 2,24%.ROBOR la 6 luni 

sărise în a doua parte a lunii martie şi de 3,3%, iar la finalul lunii iunie ajunsese la 

2,25%. 

Totodată, ROBOR este indicatorul monetar în funcţie de care se calculează 

dobânzile variabile pentru creditele de consum şi ipotecare acordate în lei înainte 

de luna mai 2019. Pentru creditele retail noi în lei din primăvara anului 2019 a fost 

introdusă o nouă referinţă - indicele de referinţă trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor - IRCC - care a înlocuit ROBOR în contractele de credit 

retail în lei. Valoarea IRCC anunţată pentru primul trimestru din 2020 este de 

2,41%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Leul s-a depreciat uşor în raport cu euro, ajungând la 4,8335 lei/euro 

Cursul de schimb al monedei naţionale în raport cu moneda euro a ajuns marţi, pe 

28 iulie, la 4,8335 lei/ euro, după  ce şi-a continuat trendul descendent în urmă cu 

două săptămâni, potrivit datelor BNR. 

În perioada martie - iulie 2020, maximul atins a fost de 4,8448 lei/euro, în a doua 

zi în care au fost implementate măsurile privind starea de urgenţă din cauza 

pandemiei de COVID-19. 

De atunci, leul s-a menţinut la un curs cuprins între 4,82 lei/euro şi 4,85 lei/euro, 

ajungând pe 27 iulie sub pragul de 4,83 lei/euro. 
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Cu toate acestea, pe 28 iulie, valoarea leului raportat la euro s-a depreciat cu 

0,0059, depăşind 4,83 lei/euro. Precedentul maxim istoric a fost atins marţi 17 

martie, la 4,8448 lei/euro. Leul a demarat o tendinţă de depreciere faţă de euro în 

ultimele două săptămâni, mai precis începând cu miercuri 15 iulie. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Pretul aurului si al argintului, in continua crestere. Care este explicatia si 

unde va duce acest trend ascendent 

Pretul aurului a ajuns la maximul tuturor timpurilor, chiar si in Bucuresti, iar 

argintul este in cea de-a saptea saptamana consecutiva de crestere, foarte aproape 

de un record istoric al pretului. Conform cursului anuntat de BNR, gramul de aur 

valoreaza 257,36 lei. 

 

Analistul financiar Adrian Negrescu a explicat la Digi24 care este contextul 

cresterii accelerate a pretului pentru aur si argint: "In perioade de criza, investitorii 

se refugiaza in metale pretioase, investesc in aur, platina, chiar argint. Argintul e in 

a saptea saptamana de crestere, ne apropiem de un record istoric si pentru argint". 

 

Analistul ai sustine faptul ca statele lumii au anuntat ca vor pune in practica 

programe de relansare economica, care necesita bani care vor fi tipariti, acest lucru 

generand inflatie. 

 

"Cand peste cateva luni banii nu vor mai avea aceeasi valoare de acum, este normal 

sa te duci spre active valoroase, asa cum sunt metalele pretioase. In vremuri de 

criza, se intampla mereu asa", declara Negrescu 

Acesta estimeaza ca aurul probabil va trece de 2.000 de dolari uncia spre toamna, 

cand vom vedea toate consecintele crizei puternice economice. 

 

Negrescu le-a recomandat romanilor care doresc sa faca investitii sa o faca 

variat. "Daca avem bani, sa investim variat, in aur, argint, titluri de pe bursa, titluri 

de stat, sa ne diversificam investitiile, ca sa ne protejam de aceasta criza care se 

anunta extrem de grava", a spune analistul. 

https://ziare.com/bnr/
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Pe de alta parte, criteriile de cumparare ale romanilor s-au modificat de la 

inceputul pandemiei. Calitatea a devenit reperul principal, cu cea mai mare crestere 

in importanta - urmata de pret. 

 

"E un lucru bun, ne ducem spre produse de calitate. Oamenii au investit in 

amenajarea locuintei, in alimente, produse de ingrijire personala. Incep sa se 

protejeze. Este important sa ne uitam cu atentie la bani, sa ne facem o rezerva de 

minimum 2.000 de lei daca putem, pentru ca toamna 2020 se anunta plina de 

provocari, vor fi falimente, disponibilizari in masa.", a recomandat Adrian 

Negrescu. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Veşti bune pentru cei care vor să acceseze programele Rabla şi Rabla Plus: 

AFM a publicat noi liste cu persoanele juridice aprobate 

Administraţia Fondului pentru Mediu a publicat liste noi cu persoanele juridice 

acceptate în Programul de stimulare a înnoirii Parcului auto naţional (Programul 

Rabla) şi în Programul privind reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră în 

transporturi, prin promovarea vehiculelor de transport rutier nepoluante şi eficiente 

din punct de vedere energetic (Programul Rabla Plus), ca urmare a aprobării 

dosarelor de finanţare în şedinţa Comitetului de Avizare din data de 24 iulie 2020, 

conform comunicatului din data de 28 iulie publicat pe site-u instituţiei. 

Pentru Programul Rabla au fost acceptate 45 dosare pentru 71 autovehicule şi o 

contestaţie pentru 1 autovehicul. 

Pentru Programul Rabla Plus au fost acceptate 41 dosare pentru 107 autovehicule 

dintre care 31 electrice hibride şi 76 pur electrice. 

Listele persoanelor juridice care au fost acceptate în cadrul acestor programe sunt 

publicate pe site-ul AFM, (www.afm.ro), la secţiunile aferente Programelor Rabla 

şi Rabla Plus. 

https://ziare.com/stiri/disponibilizari/
https://www.afm.ro/
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Persoanele juridice care au fost acceptate se pot adresa producătorilor/ dealerilor 

auto validaţi în Programele Rabla şi Rabla Plus, listele acestora fiind disponibile pe 

site-ul instituţiei. 

Începând cu data de 24 iulie 2020, dosarele de acceptare depuse de către 

persoanele juridice şi dosarele de validare ale producătorilor/dealerilor auto, în 

cadrul programelor Rabla Clasic şi Rabla Plus, se vor transmite la AFM doar prin 

intermediul poştei electronice. Procedura cuprinzând modul de transmitere a 

documentelor, adresele de e-mail prin intermediul cărora se realizează comunicarea 

informaţiilor necesare, precum şi alte instrucţiuni, sunt publicate pe site-ul 

www.afm.ro. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 România se află pe locul doi în topul celor mai mari crescători de albine din 

UE, cu 2 milioane de stupi 

 Stupăritul este unul din sectoarele agriculturii cu cele mai vechi tradiţii la nivel 

naţional, România aflându-se pe locul doi în topul celor mai mari crescători de 

albine din Uniunea Europeană, după Spania, cu un efectiv de aproape 2 milioane 

de stupi, arată datele de la Comisia Europeană. 

Numărul total de stupi din UE a crescut anul trecut cu 5,1% faţă de anul precedent 

până la 18,5 milioane, iar în România a crescut cu 8,1%. De altfel, numărul de 

apicultori din UE a crescut cu 7,6%, în 2019 ajungând la 650.000 de persoane, însă 

în România şi-a păstrat constanţa, la circa 23.000 de crescători de albine. Germania 

se află în acest caz pe primul loc cu un număr de 127.000 de apicultori, iar 

România este pe locul 9, potrivit aceleaşi surse. 

În ultimii doi, trei ani, apicultorii spun că au văzut producătorii cerere şi pentru alte 

produse apicole, precum polenul crud, faguri sau căpăceală (capacul de la fagure, 

cu care albinele sigilează mierea depusă în fiecare celulă a stupului). Totuşi, ei se 

plâng că nu sunt susţinuţi de stat, prin interzicerea neonicotinoidelor, substanţe de 

protejare a plantelor folosite de către producătorii de cereale, dar care au otrăvit 

şeptelul de albine al mai multor crescători. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Consumul gospodăriilor din UE (real pe cap de locuitor) a scăzut cu 2,9%, 

în primele trei luni ale acestui an, cel mai mare declin de când se înregistrează 

acest indicator. 

 

Venitul real al gospodăriilor în UE (pe cap de locuitor) a crescut în primul 

trimestru din 2020 cu 1,2%. 

În Zona Euro scăderea consumului casnic a fost de 3% în primul trimestru din 

2020, după o scădere de 0,4% în trimestrul precedent. Venitul net pe cap de 

membru al unei familii a crescut cu 1,1%, după o scădere de 1,1% în ultimul 

trimestru din 2019. 

Rata de economisire a populației a crescut cu 4,3% atât în Zona Euro, cât și la 

nivelul UE. Toate statele membre au înregistrat creșteri, însă cele mai mari rate de 

economisire au fost observate în Belgia, Danemarca și Olanda, iar cele mai mici în 

Polonia, Suedia și Cehia. Eurostat explică această creștere a economiilor populației 

prin faptul că cele mai multe state au impus măsuri de izolare, iar cheltuielile 

gospodăriilor au scăzut. În Europa carantina a început să fie instituită din luna 

martie.  

Cea mai pronunțată scădere a cheltuielilor individuale s-a înregistrat în Italia, 

Spania și Belgia, urmată de Franța.  
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Totodată rata investițiilor gospodăriilor a scăzut cu 0,2% în Zona Euro și cu 0,3% 

în UE. 

 

(Sursa: Eurostat) 

 

 Banca Centrală Europeană avertizează că băncile s-ar putea confrunta cu 

dificultăți, dacă se adâncește criza coronavirus. Într-o scrisoare separată, 

acestora li s-a cerut să nu plătească dividende în acest an și să nu-și 

răscumpere din acțiuni, pentru a avea suficient capital. 

 

Andrea Enria, președintele consiliului de supraveghere al Băncii Centrale 

Europene (ECB) a adăugat că sectorul bancar al Zonei Euro se află într-o poziție 

foarte puternică pentru a rezista în fața șocului. A avertizat, însă, că unele bănci vor 

fi puternic afectate dacă această criză se va adânci, în cadrul unui interviu pentru 

CNBC. 

ECB a publicat recent o analiză pentru 86 de bănci din circuitul Zonei Euro, pe 

baza a două scenarii: o estimare de contracție a PIB-ului cu 8,7% în 2020 sau al 

doilea, mai negativ, o scădere cu 12,6%. În cazul primului, indicatorul de 

solvabilitate al băncilor ar scădea cu 1,9 puncte; în a doua situație, scăderea ar fi de 

5,7 puncte. 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/2995521/11146677/2-28072020-AP-EN.pdf/41ab3dee-a9dd-6827-46c9-595050ea3d31
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Într-o informare separată, BCE a cerut creditorilor europeni să nu plătească 

dividende sau să răscumpere acțiuni până la începutul anului viitor. Până acum, 

acțiunile sectorului bancar european au pierdut circa 33% de la începutul anului. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


